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Voorwoord  

Het onderstaande gedicht stond op de kerstkaart van de fractie van de Partij voor de Dieren, die is 

gestuurd naar alle gemeenteraadsleden, het College van Burgemeester en Wethouders, de 

griffiemedewerkers en aan diverse maatschappelijke organisaties en mensen waar de fractie mee 

samenwerkt. Het gedicht spreekt voor zich. 

 

Donker en licht 

Als je niet weet wat donker is, hoe herken je dan het licht. 

Als je niet weet wat tranen zijn, hoe herken je dan de lach op een gezicht. 

Zonder 't ene kan het andere niet bestaan. 

Welke kant je ziet is net aan welke kant je wilt staan 

Er is geen licht zonder donker, geen donker zonder licht. 

Ze behoren tot dezelfde, houden elkaar in evenwicht. 

Het zachte licht streelt met overtuiging de schaduw van de donkere nacht 

En na het donker wordt het toch weer dag 

Het licht verwarmt de donkere wereldse angst en kilte om je heen 

In het licht wordt je stil, krachtig en sereen 

Waar eerst het donker nog was en je meenam naar de pijn 

Is daar het licht van passie, aandacht en mededogen dat voor en door mij schijnt. 

In het dagelijks leven is het licht niet altijd te zien 

Totdat het donker met zijn tentakels naar angst en haat je doet inzien 

Dat het licht enkel maar bestaat 

Uit liefde en compassie en daar geen ruimte is voor agressie en haat 

Zoals het water stroomt zo vloeit je levenskracht 

Van dag tot dag in ’t licht gebracht 

Zingeving en diepere betekenis zijn een inspiratiebron 

Te bereiken door het verwarmende licht van de zon 

Geef door die oerkracht en weersta de wereldse druk  

Voor mens en dier nu en in de toekomst, voor ons aller geluk 

 

We blijven ons met kracht en vol enthousiasme inzetten voor dierenwelzijn, natuur en milieu! 

 

 

Maart 2016, Carla van Viegen, fractievoorzitter Partij voor de Dieren, Pijnacker-Nootdorp 
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Samenstelling fractie 

 

De fractie bestaat uit de volgende leden: 

- Carla van Viegen, raadslid  

Laurine Tavecchio, raadslid van buiten de Raad (tot 1 juli 2015) 

Marc Crombaghs, raadslid van buiten de Raad  

Annemieke Hulsbergen, raadslid van buiten de Raad 

 

LEESWIJZER 

De inspanningen op de navolgende thema’s worden in dit jaarverslag nader weergegeven: 

- Dierenwelzijn 

- Natuur 

- Milieu 

- Ruimte en ruimtelijke ontwikkeling 

- Maatschappij en cultuur 

- Infrastructuur 

- Bestuur 

- Persberichten 

- Media 

- Werkbezoeken 
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Dierenwelzijn 

 

Dierenasiel 't Julialaantje 

De gemeente Pijnacker-Nootdorp vangt zwerfdieren en gevonden dieren op in dierenasiel ’t 

Julialaantje in in Rijswijk, maar dit asiel verkeerde in financiële nood. Om een grootschalige en 

noodzakelijke renovatie te kunnen betalen, moest er voor 1 juli 2015 nog 300.000 euro worden 

geworven op een bedrag van 1,3 miljoen euro. Als dat niet lukte, moest het dierenasiel na 40 jaar de 

deuren sluiten, omdat het huidige dierenopvangcentrum niet meer voldoet aan de wettelijke eisen. De 

Partij voor de Dieren wilde dat de gemeente financieel bijdraagt om de kosten voor renovatie te 

helpen bekostigen, dan wel te zorgen voor andere permanente opvang, die aan de eisen voldoet. De 

Partij voor de Dieren in Pijnacker-Nootdorp heeft hierover vragen gesteld aan het college van 

Burgemeester en Wethouders. De fractie was niet tevreden over de antwoorden en heeft 

vervolgvragen gesteld. Inmiddels heeft het asiel, onder andere via acties, voldoende financiële 

middelen bijeen gekregen voor de noodzakelijke verbouwing en behoefde het de deuren niet te 

sluiten. 

 

Circussen 

Het circus Freiwald kwam in de zomer met wilde dieren, een olifant en zebra’s, naar Pijnacker. De 

gemeente verbiedt in haar Evenementenregeling het optreden van circussen met wilde dieren. De 

dieren mochten daarom niet optreden, maar mochten wel aanwezig zijn op het voorterrein. De Partij 

voor de Dieren wilde niet dat deze dieren overal mee naar toe werden versleept. Ook in de 

aankondiging van het circus stonden de wilde dieren nog gewoon vermeld. De Partij voor de Dieren 

was het hier niet mee eens en vond dat de gemeente een daad had kunnen stellen door een circus 

zonder wilde dieren naar Pijnacker te halen en hiermee inhoud te geven aan het voorkeursbeleid van 

de gemeente.  
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Overleg gemeente met provincie over doodrijden dieren N470 en N471. 

Op de provinciale wegen in onze gemeente worden veel wilde dieren, zoals eenden, meerkoeten en 

andere vogels doodgereden. De fractie heeft een voorstel ingediend voor maatregelen om 

aanrijdingen met wilde dieren te verminderen. Helaas werd de motie alleen gesteund door Groen 

Links. Het College heeft op ons verzoek wel overleg gevoerd met de provincie om aanrijdingen met 

dieren te voorkomen onder andere over de aanleg van nieuwe faunapassages. 

 

Minder dierlijk voedsel 

Ook heeft onze fractie een motie ingediend om meer plantaardige hapjes te serveren tijdens 

gemeenterecepties en gemeenteborrels. De motie kreeg steun van Groen Links en de PvdA, maar 

behaalde geen meerderheid. Wel werd er tijdens en na de vergadering veelvuldig over deze motie 

gesproken en is daarmee de bewustwording over de noodzaak van een meer plantaardig dieet in elk 

geval vergroot….Onze motie werd zelfs genoemd tijdens de Nieuwjaarsspeech van de burgemeester 

Ravestein. 

 

De fractie heeft consequent de vinger op de zere plek gelegd als het gaat om (verbetering van) 

dierenwelzijn. De fractie heeft hiertoe schriftelijke vragen gesteld over de volgende onderwerpen: 

- zuurstofgebrek vissen sloot Nootdorp; 

- circus Freiwald in Pijnacker; 

- vervolgvragen circus Freiwald in Pijnacker; 

- (vervolg)vragen ondersteuning Stichting Streekdierentehuis ’t Julialaantje. 

 

In 2016 wordt de nota dierenwelzijn van de gemeente Pijnacker-Nootdorp door het college 

gepresenteerd. We zien deze nota met veel belangstelling tegemoet. 

 

Natuur 

 

De Partij voor de Dieren heeft in haar bijdragen veel aandacht gevraagd voor behoud van de groene 

ruimte, vergroening van wijken, aanplant van nieuwe bomen en het voorkomen van bomenkap. 

 

De volgende schriftelijke vragen zijn gesteld ter verbetering van natuur: 

- vervolgvragen bomenkap wijk Vrouwtjeslant in Nootdorp; 

- bomenkap en herplanting na zomerstorm en vergroening wijken. 

 

Milieu 

 

Verwarming huizen via aardwarmte 

Dit is een voorstel voor samenwerking tussen een glastuinbouwbedrijf, dat gebruik maakt van 

aardwarmte en een woningbouwvereniging. Het glastuinbouwbedrijf gaat de energie leveren voor een 

aantal woningen in de gemeente. Dit is het eerste initiatief in Nederland op dit vlak en de fractie heeft 
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hiermee ingestemd met een aantal kanttekeningen. Bij de boringen worden chemische stoffen 

gebruikt. Ook kunnen lichte aardbevingen ontstaan en kan er lichte radioactieve straling vrijkomen. 

We hebben zorgen geuit over de mogelijke gevaren ervan voor mens en dier en de leefomgeving. 

 

Wijziging afvalinzameling 

Unaniem is een collegevoorstel ondersteund dat omgekeerde afvalinzameling mogelijk maakt, 

waardoor recycling kan worden verhoogd, wat beter is voor ons milieu.  De inwoners krijgen een GFT 

afvalbak, een afvalbak voor plastic en blik en naar keuze wel of geen afvalbak voor papier. Het 

restafval moet worden weggebracht. Belangrijk is dat de papierinzameling door verenigingen geborgd 

blijft, waardoor zij geen inkomsten mislopen door de papierinzameling. Ook de communicatie en uitleg 

naar inwoners over de nieuwe manier van inzamelen was een belangrijke voorwaarde, die gedeeld 

werd door de gehele raad. 

 

Meer vuurwerkvrije zones 

De fractie heeft schriftelijke vragen gesteld aan burgemeester Ravestein of zij bereid is in de 

gemeente meer vuurwerkvrije zones in te stellen. In december is door de gemeenteraadsfractie 

daarom een meldpunt vuurwerkoverlast gestart. 

 

Opening meldpunt vuurwerkoverlast 

De Partij voor de Dieren in Pijnacker-Nootdorp heeft een meldpunt geopend om overlast van vuurwerk 

in de gemeente Pijnacker-Nootdorp te melden. Het onderwerp wordt in 2016 geagendeerd in de 

gemeenteraad. 

 

 

 

 

De volgende schriftelijke vragen zijn gesteld op het gebied van milieu: 

-  vuurwerkoverlast. 
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Ruimte en ruimtelijke ordening 

 

Speelruimteplan 

De fractie heeft gepleit voor de aanleg van natuurspeelplaatsen in de gemeente. Spelen in de natuur 

is belangrijk voor kinderen. Uit onderzoek blijkt dat vooral kinderen tussen de 6 en 12 jaar behoefte 

hebben aan plekken waar ze ongestoord kunnen klimmen, klauteren en ravotten. De mogelijkheden 

om te spelen in de openbare ruimte, en vooral in het groen, worden echter steeds beperkter. De Vrije 

Universiteit heeft een aantal jaren geleden een onderzoek gepresenteerd waaruit blijkt dat kinderen de 

laatste twintig jaar ook steeds minder interesse voor de natuur tonen. De onderzoekster heeft 

aangegeven dat dit negatieve gevolgen heeft voor de ontwikkeling van kinderen. Ook voor het 

voortbestaan van de natuur is het van belang dat kinderen zich in de toekomst in de natuur blijven 

interesseren’, aldus de onderzoekster. De Partij voor de Dieren vindt het dan ook belangrijk dat 

kinderen in Pijnacker-Nootdorp gebruik kunnen maken van speelnatuur. De fractie heeft voorgesteld 

om bij de aanleg van deze natuurspeelplaatsen ook nadrukkelijk kinderen zelf te betrekken hoe het 

ingericht kan worden. Want zij zijn natuurlijk de echte deskundigen op het gebied van spelen. Het 

college heeft toegezegd dat er minimaal vijf natuurspeelplaatsen komen in samenwerking met 

inwoners en kinderen.  

 

 

Speelnatuur 

 

Bestemmingsplan Lint Oude Leede 2 

Bewonersvereniging Oude Leede (BOL) heeft aangegeven dat de impact van veel nieuwe woningen 

in een klein buurtschap als Oude Leede groot is. De fractie deelt deze mening en is niet akkoord 

gegaan met de bouw van 2 nieuwe woningen aan de Wilgenweg in het kader van de Ruimte voor 

Ruimteregeling. Het woongenot van de huidige bewoners er tegenover wordt ernstig ingeperkt, maar 

het grootste bezwaar voor de Partij voor de Dieren is de verplaatsing van de milieucirkel naar de 

achterzijde van 2 bestaande woningen. Dit ligt in de groene en open Zuidpolder en gaat ten koste van 

kostbaar groen. De fractie vindt dit zeer ongewenst en is daarom niet akkoord gegaan met de bouw 

van de 2 woningen. De fractie vindt dat bouwen op eigen erf, binnen het bestaande bouwvolume wel 

mogelijk moet zijn: huizen in plaats van stallen! 
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Asfalt door open weilanden 

De gemeente wilde geen asfaltpad aanleggen door de Zuidpolder om een melkveehouderij beter te 

ontsluiten, omdat dit de groene Zuidpolder teveel zou aantasten. Een motie van GroenLinks (!) om 

toch een asfaltpad aan te leggen door de open weilanden van de Zuidpolder, die zorgt voor een vierde 

ontsluiting van een boerderij werd door de fractie niet ondersteund. De partij voor de Dieren wil niet 

meer asfalt in een kostbaar open en groen gebied en vindt dat we zuinig moeten zijn op de beperkte 

open ruimte die we nog hebben in Zuid-Holland. Niet-bebouwd gebied blijft landelijk en groen. Helaas 

werd de motie door een meerderheid van de gemeenteraad aangenomen. 

 

Ontwerpbestemmingsplan Boezem Zoom 

De fractie heeft ingestemd het voorstel voor verplaatsing van een bedrijf met de aantekening dat het 

correcter zou zijn om in lijn met een aantal uitspraken van de Raad van State de landschappelijke 

inpassing in het bestemmingsplan op te nemen. De wethouder heeft dit nadrukkelijk toegezegd, maar 

in het vervolg zou het gewoon opgenomen moeten worden. Tevens heeft de fractie het voorbehoud 

gemaakt dat de toezegging van een brede groenstrook wordt waargemaakt. 

 

Industrieterrein Boezem-Oost 

In de oordeelsvormende raadsvergadering in september is onder andere gesproken over het nieuw op 

te zetten bedrijventerrein Boezem-Oost in Pijnacker. De fractie is hier heel duidelijk over. De Partij 

voor de Dieren is geen voorstander van dit nieuwe bedrijventerrein en wil dat dit gebied weer natuur 

wordt!  Er is geen behoefte aan nog meer nieuwe bedrijfspanden. De fractie is van mening dat 

leegstaande bedrijfs- en kantoorpanden benut moeten gaan worden. Ook de nieuwe manier van 

werken, zoals thuiswerken en flexwerken vraag in de toekomst om minder bedrijfs- en kantoorruimte. 

 

Bestemmingsplan wijk Vrouwtjeslant 

In fase 1 en 2 van het bestemmingsplan van de wijk Vrouwtjeslant in Nootdorp zijn veel bomen 

gekapt. In het ontwerp is gestreefd naar het behouden van het groene karakter van de wijk en de 

juiste boomsoort op de juiste plaats. Ook diversiteit is een belangrijk uitgangspunt bij het planten van 

nieuwe bomen. De fractie heeft benadrukt dat de massale bomenkap in eerdere fasen zeer slecht is 

voor dieren, natuur en milieu en is niet akkoord gegaan met toekomstige bomenkap in de wijk.  

 

Maatschappij en Cultuur 

 

Vragen bed-bad-brood 

De fractie heeft begin 2015 schriftelijke vragen gesteld aan het College van B&W over de bed-bad-

brood regeling in de gemeente Pijnacker-Nootdorp. De fractie wil weten hoeveel uitgeprocedeerde 

asielzoekers de afgelopen vier jaar jaarlijks in de gemeente gebruik hebben gemaakt van de regeling, 

waar de opvang is geregeld en wat de consequenties zijn van het landelijke bed-bad-brood akkoord 

en wat het standpunt van het College hierin is. 

Onze welvaart steunt op de schouders van de allerzwaksten en op de voorraden van toekomstige 



 9 

generaties. De Partij voor de Dieren vindt dat de politiek niet mag wegkijken voor de planeetbrede 

problematiek van mensen die om allerlei redenen hun land moeten ontvluchten en vragen om bed, 

bad en brood. We moeten zorgen voor een menselijke en waardige opvang. 

 

 

 

Opvang vluchtelingen 

De Partij voor de Dieren is voorstander van een barmhartig asielbeleid voor vluchtelingen. De fractie 

pleit ook voor meer steun aan opvang in de regio, nu veel vluchtelingenkampen niet meer dan 

provisorisch onderdak bieden. De fractie pleit ten eerste voor een ruimhartige toestemming voor 

Syrische vluchtelingen om zich tijdelijk bij hun familie in Nederland te voegen waar die mogelijkheid 

zich voordoet, ten tweede voor ruime mogelijkheden voor gezinshereniging en ten derde voor het 

bieden van tijdelijke opvangmogelijkheden in Nederland voor kwetsbare groepen. De fractie geeft de 

voorkeur aan opvang van vluchtelingen in de regio. Echter, dit gebeurt al volop. Wereldwijd wordt al 

85% in de regio opgevangen, voor Syrische vluchtelingen is dit zelfs zo’n 95 procent. Vaak leven de 

vluchtelingen in kampen onder erbarmelijke omstandigheden. De opvang in de regio wordt bemoeilijkt 

door de huidige ontwikkelingssamenwerking. Er wordt bezuinigd op de allerarmsten. De Partij voor de 

Dieren vindt het van het grootste belang te investeren in effectieve oplossingen en dat dit leidend 

moet zijn in de (internationale) agenda vluchtelingenproblematiek. 

 

Alcoholbeleid Jongeren 

De Partij voor de Dieren is akkoord gegaan met het collegevoorstel over alcoholbeleid voor jongeren. 

Het gemeentebestuur heeft beleid ontwikkeld om het alcoholgebruik onder jongeren te verminderen. 

In Pijnacker-Nootdorp blijkt het alcoholgebruik onder jongeren zelfs hoger te zijn dan het gemiddelde. 

Het uitgangspunt voor de Partij voor de Dieren is persoonlijke vrijheid en persoonlijke 

verantwoordelijkheid. De negatieve en onomkeerbare effecten van alcohol op de zich ontwikkelende 

hersenen van jonge mensen rechtvaardigen volgens de fractie maatregelen om alcoholgebruik onder 

de 18 jaar te beperken. Daarom heeft de fractie ingestemd met het voorgestelde beleidsvoorstel.  

 

Relatie huiselijk geweld en dierenmishandeling en kind centraal in jeugdzorg 

De fractie heeft bij de bespreking van het lokale inkoopbeleid jeugdzorg ervoor gepleit om de relatie 

tussen huiselijk geweld en dierenmishandeling te waarborgen. Dit is toegezegd door het College, die 

het zal opnemen in de programma’s van ‘Veilig Thuis Haaglanden’. Als er sprake is van huiselijk 

geweld of kindermishandeling, zal er ook worden gekeken of er huisdieren aanwezig zijn die worden 

verwaarloosd of mishandeld. Als dat zo is, wordt hiervan melding gedaan bij de politie, die de zaak 

kan onderzoeken. 

Veilig Thuis is het advies- en meldpunt huiselijk geweld en kindermishandeling. Dit zijn regionale 
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organisaties waar slachtoffers, daders en omstanders terecht kunnen voor deskundige hulp en advies  

Wetenschappelijk is aangetoond dat er een verband is tussen dierenmishandeling en huiselijk geweld, 

de cirkel van geweld: als er sprake is van dierenmishandeling, is er vaak ook sprake van 

kindermishandeling, en vice versa. De Partij voor de Dieren vindt het van groot belang dat deze 

signalen van dierenmishandeling worden geïntegreerd in de jeugdzorg. 

Ook heeft de fractie ervoor gepleit om de belangen van kwetsbare kinderen echt centraal te stellen, nu 

de gemeenten de taak voor de jeugdzorg per 1 januari 2015 hebben overgenomen. 

 

 

 

Lokaal gezondheidsbeleid 

Het collegevoorstel voor lokaal gezondheidsbeleid was erg summier en voornamelijk alleen gericht op 

de jeugd. De fractie heeft een aantal wijzigingsvoorstellen ingediend om het gezondheidsbeleid voor 

een bredere groep inwoners te verbeteren door een aantal belangrijke speerpunten toe te voegen: 

- speerpunt gezond gewicht en gezonde voeding (steun van de PvdA, GL, en VVD); 

- speerpunt actief en gericht preventief gezondheidsbeleid voor ouderen (steun van de PvdA, 

GL, D66 en Liberaal Lokaal); 

- speerpunt psychische gezondheid (steun van de PvdA, Groen Links en Liberaal Lokaal). 

 

Helaas vond een meerderheid van de raad deze onderdelen niet belangrijk genoeg om een bijdrage te 

leveren aan de voorstellen voor het verbeteren van het gezondheidsbeleid. De fractie kreeg een 

toezegging van het College dat de AED locaties (reanimatie bij hartstilstand) via de gemeentelijke 

communicatiekanalen worden bekend gemaakt en actueel gehouden. 

 

Uitvoeringsplan Maatschappelijk vastgoed 

Het blijven bieden van huisvesting voor jeugdactiviteiten, zoals scouting, knutselen en de uitleen van 

speelgoed vindt de fractie van groot belang en maakt zich zorgen over de continuïteit van deze 

activiteiten, nu de gemeente de huisvesting hiervoor wil afstoten. Daarom heeft de fractie zich ingezet 

voor behoud van de het jeugdcentrum de Notelaer, het Jeugdhonk in Pijnacker en heeft hiervoor een 

werkbezoek gebracht aan de Notelaer.  
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Oude Laarsje 

De fractie heeft gepleit voor behoud van het buurthuis Het Oude Laarsje in Oude Leede. Het College 

is erna met een voorstel gekomen, die recht doet aan de belangrijke maatschappelijke functie die het 

buurthuis in een kleine gemeenschap als Oude Leede vervult. Ook de bewonersvereniging Oude 

Leede (BOL) heeft positief op het voorstel gereageerd. 

 

Jeugdhonk Pijnacker 

Het jeugdhonk Pijnacker geeft gelegenheid voor muziekonderwijs voor de jeugd, voor uitleen van 

speelgoed en er is buurtzorg gehuisvest. De fractie heeft een motie ingediend om de continuïteit van 

deze activiteiten te waarborgen. De motie behaalde geen meerderheid. 

 

Jeugdcentrum De Notelaer Pijnacker 

In het pand De Notelaer aan de Nieuwkoopseweg 11 vinden onder meer de volgende activiteiten 

plaats: de scouting, kinderhobbyclub ‘De Doe Wat’ en kinderopvang Skippy, en de Stichting 

Jeugdcentrum De Notelaer hiermee een zeer belangrijke maatschappelijk functie vervult voor 

jeugdigen in onze gemeente, die niet verloren mag gaan. Daarnaast vindt de Partij voor de Dieren het 

van groot belang dat de gemeente in goed overleg met Stichting Jeugdcentrum de Notelaer tot een 

gedragen oplossing komt. De fractie heeft een motie ingediend om de Notelaer te behouden voor 

jeugdactiviteiten. De motie behaalde geen meerderheid. 

 

De fractie heeft de volgende schriftelijke vragen gesteld over de volgende maatschappelijke 

onderwerpen: 

- bed-bad-brood opvang voor uitgeprocedeerde asielzoekers in Pijnacker-Nootdorp; 

- inzet opvang extra vluchtelingen; 

- samenhangend beleid in zorg wonen en welzijn ouderen. 

 

Infrastructuur 

De Partij voor de Dieren heeft in Provinciale Staten van Zuid-Holland schriftelijke vragen gesteld over 

het behoud van de rotonde N470 Keijzershof in Pijnacker. Onze fractie wil dat deze rotonde behouden 

blijft, omdat er anders kostbare natuur in de Zuidpolder verloren gaat en er sprake is van 

geldverspilling door deze rotonde weg te halen bij de aanleg van de nieuwe rotonde voor de 

aansluiting van de Verlengde Komkommerweg in Pijnacker. Ook heeft de fractie dit punt laten 

agenderen op de provinciale agenda van de commissie Verkeer en Milieu. We steunden de motie van 

gemeenteraadsfractie van D66 om het College een steun in de rug te geven in de gesprekken met de 

provincie over dit onderwerp.  
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Zuidpolder Pijnacker/Delfgauw/Oude Leede 

 

Duurzame mobiliteitsvisie 

In de gemeenteraad is gesproken om het concept voor een duurzame mobiliteitsvisie ter inzage te 

leggen. Op zich was het stuk een goede basis voor meer duurzame mobiliteit. De fractie heeft onder 

andere gepleit voor stimulering van de E-bike onder jongeren in plaats van de zeer vervuilende 

bromfietsen, die daarnaast ook vaak leiden tot veel geluidsoverlast.  

De fractie ondersteunde een motie om het concept Visie Duurzame Mobiliteit, die ter inzage werd 

gelegd aan inwoners, zo nodig aan te passen na de inspraakreacties en om de visie tegelijkertijd met 

het bijbehorende uitvoeringsprogramma voor te leggen. Dit maakt het voor de Raad transparanter om 

te beoordelen. 

 

Plannen college voor civiele kunstwerken (bruggen, duikers e.d.) 

De fractie was het niet eens met de plannen van het college om een aantal bruggetjes in de wijk 

Koningshof in Pijnacker weg te halen. De gemeente heeft hierover geen overleg gehad met de 

bewoners van deze wijk. Samen met een aantal andere fracties hebben we het College opgeroepen 

om in hierover in overleg te gaan met de wijkvereniging en te komen tot een gedragen oplossing in het 

kader van ‘Samen Doen’, de titel van het coalitieakkoord. 

 

Concessievoorstel Hoekse Lijn Metropoolregio Rotterdam Den Haag (MRDH) 

Vanuit de MRDH werd voorgesteld in te stemmen met de regionale vervoersplannen. De Partij voor 

de Dieren is in principe voor een goed geregeld openbaar vervoer en spoorlijnen. 

Echter met betrekking tot de Hoekse Lijn is het volgende aan de hand. Het gaat hier om een nieuwe 

verbinding van 800 meter die naar het strand leidt. Het is echter gepland door een Natura 2000-

gebied Solleveld en Kapittelduinen en het Vanetaduin. Daar is de fractie geen voorstander van. 

Bovendien is er nu al een OV verbinding naar het strand, alleen geen treinverbinding. Daarom heeft 

de fractie tegen het concessievoorstel Hoekse Lijn gestemd. 
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Op de fiets werkt beter 

De fractie ondersteunt het initiatief van de Metropoolregio Rotterdam Den Haag: ‘Op de fiets werkt 

beter’. Duizenden werknemers fietsen tussen 1 mei tot en met 31 oktober van en naar hun werk, 

onder het motto 't is Groen! Op de fiets wordt de conditie verbeterd en wordt het milieu gespaard. 

  

 

Bestuur en financiën 

 

Begroting Veiligheidsregio Haaglanden 

De Partij voor de Dieren vindt dat de brandweer een belangrijke publieke taak vervult voor mens en 

dier. De brandweer heeft onlangs al 10 procent moeten bezuinigen en heeft aangegeven dat 'het vet 

nu wel van de botten is'. De fractie heeft daarom ervoor gepleit om geen verdere bezuinigingen toe te 

passen voor de brandweer.  

 

Begroting Metropoolregio Rotterdam Den Haag (MRDH) 

De fractie heeft ingestemd met de begroting MRDH met de aantekening dat de Partij voor de Dieren 

geen voorstander is van medefinanciering van de MRDH door het bedrijfsleven, omdat dit 

belangenverstrengeling, ongewenste wederzijdse afhankelijkheid en onzuiverheid van besluitvorming 

in de hand kan werken. 

Er is in de gemeenteraad uitgebreid gediscussieerd over een versterking van de democratische 

controle van Gemeenschappelijke Regelingen zoals de MRDH. De gemeenteraad was het erover 

eens dat de democratische controle zeker moet worden versterkt, maar over de manier waarop werd 

nog verschillend gedacht. 
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De Partij voor de Dieren is geen voorstander van de Gemeenschappelijke Regelingen waar de 

gemeente in deelneemt. Hierdoor wordt de democratische controle afgezwakt. De realiteit is dat ze er 

wel zijn en in dat geval pleiten we voor intensievere democratische controle door de diverse 

gemeenteraden. 

Daarom heeft de fractie ingestemd met een motie die voorstelde dat alleen aanwezige leden van het 

algemeen bestuurrecreatieschap Dobbeplas hun stem kunnen uitbrengen en niet bij afwezigheid 

kunnen stemmen (One man, one vote). De Partij voor de Dieren heeft een eerlijke democratie hoog in 

het vaandel staan en is in het algemeen geen voorstander van gremia met recht tot politieke 

besluitvorming die niet democratisch gekozen zijn. In democratisch gekozen raden moet men 

aanwezig zijn om zijn of haar stem te kunnen uitbrengen. Vanuit deze gedachtegang is dit ook van 

toepassing voor de gekozen Algemeen Bestuursleden in het bestuur van de Dobbeplas.  

 

Begroting gemeente Pijnacker-Nootdorp 2016 

In de Begroting 2016 werd voorgesteld om 70 procent van het gemeentebudget te besteden aan 

infrastructuur en 30 procent aan de overige gemeentelijke taken. De fractie heeft gepleit voor minder 

investeringen in asfalt en meer investeringen in groen in de gemeente en heeft daarom niet ingestemd 

met de investeringen voor nieuwe wegen.  

De Partij voor de Dieren wil een veel betere financiële balans tussen de diverse programma’s en wil 

dat er veel meer wordt ingezet op verdere vergroening, wat tevens één van de visitekaartjes van onze 

gemeente zou moeten zijn. Een merendeel van de inwoners van de gemeente Pijnacker-Nootdorp 

heeft bij de laatste leefbaarheidsmonitor aangegeven meer groen in hun leefomgeving te willen. 

Daartoe heeft de Partij voor de Dieren een tweetal voorstellen gedaan om de gemeente verder te 

vergroenen. Ten eerste wil de partij inwoners betrekken bij vergroening van wijken door hen de 

mogelijkheid te geven één of meerdere extra bomen te planten. Ook wil de partij dat de gemeente 

goede voorlichting geeft om tuinen te vergroenen: minder tegels en meer ruimte geven aan dieren 

(minder tegels, meer egels), insecten en opvang van water bij wateroverlast. Het college heeft 

aangegeven met beide voorstellen aan de slag te gaan, waar de fractie blij mee is.  

 

Hondenbelasting 

De fractie wil afschaffing van de hondenbelasting, omdat het enkel een gemeentelijke melkkoe is, die 

nagenoeg niet terugvloeit in maatregelen die ten gunste komen van honden en hondeneigenaren. De 

fractie heeft hier vragen over gesteld en heeft een amendement ingediend om de hondenbelasting af 

te schaffen. Helaas behaalde dit wijzigingsvoorstel geen meerderheid. 

De fractie heeft een amendement ondersteund om de buddyhond te vrijwaren van hondenbelasting. 

Dit wijzingsvoorstel behaalde een meerderheid.  
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Overig 

Opvolging na vertrek wethouder 

De fractievoorzitters van de gemeenteraad zijn bijeen geweest om te overleggen over de opvolging 

van wethouder Peter van Haagen, die is opgestapt. Er is voor gekozen om een onafhankelijke 

adviseur in te schakelen, die advies uitbrengt, in de persoon van oud-burgemeester van Pijnacker, de 

heer de Priëlle. Uiteindelijk heeft een meerderheid van de fracties ingestemd met een nieuwe VVD 

wethouder, de heer P. Melzer. 

 

. 
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Persberichten 

 

De fractie heeft in 2015 de volgende persberichten verstuurd: 

- Partij voor de Dieren: geen bomenkap Vrouwtjeslant in Nootdorp; 

- dierenasiel 't Julialaantje helpen met geld of onderdak; 

- Partij voor de Dieren pleit voor aanleg natuurspeelplaatsen; 

- waarborg relatie huiselijk geweld en dierenmishandeling; 

- vragen over bed-bad-brood regeling; 

- komst circus met olifant in strijd met gemeentelijk beleid; 

- gemeente moet voortouw nemen in ouderenbeleid; 

- hulp door gemeente aan vluchtelingen; 

- minder asfalt en meer groen in Pijnacker-Nootdorp; 

- Partij voor de Dieren wil meer vuurwerkvrije zones; 

- Partij voor de Dieren wil beter lokaal gezondheidsbeleid; 

 

Moties  

 

De fractie heeft in 2015 de volgende moties ingediend: 

- jeugdhonk Pijnacker (niet aangenomen); 

- goed overleg met Notelaer over toekomst jeugdcentrum (niet aangenomen). 

 

Amendementen 

 

De fractie heeft in 2015 de volgende amendementen ingediend: 

- bomenbeleidsplan; 

- wijzigen speerpunten 'voorkomen en bestrijden overgewicht' in 'gezond gewicht en gezonde 

voeding' (niet aangenomen); 

- actief en gericht preventief gezondheidsbeleid voor ouderen; 

- toevoegen speerpunt psychische gezondheid; 

- toevoegen speerpunt actief en gericht preventief gezondheidsbeleid voor ouderen (niet 

aangenomen); 

- de Notelaer uit Uitvoeringsplan Maatschappelijk Vastgoed (niet aangenomen). 

 

Media 

De fractie onderhoudt een goed contact met de diverse media, zoals RTV West/RTV Rijnmond, het 

Algemeen Dagblad regionaal), de Telstar redactie en diverse plaatselijke en regionale bladen. De 

fractie is actief met social media en de fractievoorzitter schrift regelmatig een blog over haar 

werkzaamheden in de gemeenteraad. 
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Werkbezoeken 

 

Biologische kas van Paaschen, Oude Leede 

Een prachtig bedrijf met vollegrondsgroente zonder gebruikmaking van bestrijdingsmiddelen. Om 

insecten te bestrijden wordt bijvoorbeeld gebruik gemaakt van planten die de insecten aantrekken, 

maar die geen echte teeltfunctie voor de kas hebben, zoals bieten. Deze biologische kas werkt samen 

met Eosta en Demeter en het bedrijf neemt deel aan een biologische webwinkel: Biologisch goed. 

 

 

Een prachtig bedrijf dat meer navolging verdient! 

 

http://www.eosta.com/nl/content/welkom-bij-eosta
http://www.stichtingdemeter.nl/
http://www.biologischgoed.nl/
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Werkbezoek De Notelaer 

De fractie heeft een werkbezoek gebracht aan het jeugdcentrum De Notelaer in Pijnacker. Het pand is 

in eigendom van de gemeente. De gemeente wil mogelijk het pand verkopen voor commerciële 

doeleinden, maar het bestuur van de Notelaer wil het pand graag behouden voor jeugdactiviteiten en 

mogelijk andere toekomstige maatschappelijke activiteiten. Nu zijn er de scouting, een knutselclub 

voor de jeugd en een kinderopvang gehuisvest. Men wil samen met Staatsbosbeheer natuureducatie 

gaan verzorgen en een natuurcamping opzetten. De Partij voor de Dieren heeft zich ingezet voor 

behoud van het jeugdcentrum. 

 

De Partij voor de Dieren heeft grote moeite met het voorstel om veel maatschappelijk vastgoed af te 

stoten. Grondwettelijk is vastgelegd dat de overheid voorwaarden moet scheppen voor 

maatschappelijke en culturele ontplooiing en vrijetijdsbesteding. We vinden het bieden van huisvesting 

één van die voorwaarden. Het zijn juist de dingen die het leven zo aangenaam maken en daarom 

belangrijk voor onze samenleving. Daarom mag het maatschappelijk vastgoed niet zomaar worden 

afgestoten en daar zet de fractie zich voor in.  

 

 

Jeugdcentrum De Notelaer, Pijnacker 
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Gemeentelijke bouwprojecten 

Met de gemeenteraad is een werkbezoek gebracht aan een aantal gemeentelijke bouwprojecten, 

woningbouw Ackerswoude, Keijzershof en bedrijventerrein Boezem-Oost. De Partij voor de Dieren wil 

dat bedrijventerrein Boezem-Oost wordt teruggegeven aan de natuur. Er is geen behoefte aan nog 

meer nieuwe bedrijfspanden en er zijn dermate veel leegstaande panden, dat deze eerst gebruikt 

moeten worden. 

 

 

Terrein Boezem-Oost 

 

Zorgboerderij Hoeve Biesland 

Samen met andere raadsleden heeft de fractie een werkbezoek gebracht aan de zorgboerderij bij de 

biologische melkveehouderij van de heer Duindam in Delfgauw. Er worden dagactiviteiten uitgevoerd 

in het bosgebied nabij de boerderij, in de moestuin en bij de verzorging van de dieren. De boerderij 

produceert biologische en streekgebonden groenten en fruit, die in de regio en via de 

boerenlandwinkel worden verkocht. 

 

Moestuin Hoeve Biesland 

 



 21 

 

Weilandwinkel Hoeve Biesland 

 

Stichting Welzijn en Ondersteuning Pijnacker-Nootdorp 

De fractievoorzitter heeft een gesprek gehad met de directeur van de Stichting Welzijn en 

Ondersteuning Pijnacker-Nootdorp. De fractie wilde meer te weten komen over het ouderenbeleid in 

de gemeente en waar de organisatie behoefte aan heeft en heeft naar aanleiding van dit bezoek 

vragen gesteld. 

 

Gesprekken   

De fractievoorzitter heeft een gesprek gevoerd met de gemeentelijke ecoloog Michel Barendse van de 

gemeente Pijnacker Nootdorp en heeft zich laten informeren over de ecologische kaart van de 

gemeente en de diverse natuur- en groenprojecten. 

Verder heeft de fractie op uitnodiging gesprekken gevoerd met de Sportraad en de Natuur- en 

Milieubescherming Pijnacker en het Milieuplatform. Tevens heeft onze fractie regelmatig overleg met 

de verantwoordelijke wethouder Minderhoud over dierenwelzijn in de gemeente. 

 

 

http://www.swop.nl/

